
 
 

 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

1 (1) 

Kommunstyrelsen 2024-04-24 

 
Plats och tid  
 

Rådhus Skåne rum 310 09:00-12:25 

 
Beslutande Ian Fernheden (SD) Christina Silverbern (M) Annelie Karlsson (S) 

 Carl Henrik Nilsson (SD) Christina Borglund (KD) Dan Berger (S) 

 Dick Nystrand (SD) Ulrika Tollgren (S) Mikael Persson (V) 

 Camilla Palm (M) Martin Hallingström Skoglund (S) Daniél Tejera (L) 

 Ulf Persson (M)  Karl Gemfeldt (C) 

Tjänstgörande 
ersättare 

Alexander Harrisson (KD) 
ersätter Jan Svensson (KD)             

                   
Ersättare Rickard Axelsson (SD) Camilla Ottosson (KD) Pernilla Blixt (L) 

 Bo Silverbern (M) Therese Larsson Sturesson (S)  

    

    

Övriga närvarande Anders Johansson, 
kommundirektör 

Oscar Nilsson, biträdande 
kommundirektör 

Malin Bergkvist Eriksson, 
kommunikationsstrateg 

 Lovisa Eriksson, 
kommunsekreterare Hannes Olbers, ekonomidirektör Kajsa Jordevik, Kanslichef 

 
Emelie Nilsson, studerande 
vid Högskolan i Kristianstad 

Anton Wendt, 
exploateringsingenjör  
( § 72) 

Helena Nerbring Lisell, 
avdelningschef (§ 72) 

 
Katarina Tykesson, 
controller (§ 67) Emelie Tobbler, controller (§ 67) Malin Bergkvist Eriksson, 

kommunikationsstrateg 

 
Christian Nyhlén, VD 
Krinova (§ 64) 

Jonas Haak, ordförande Krinova  
(§ 64) 

Helene Frykler, HR-direktör 
(§ 67, 68) 

 
Mattias Wirsén, HR-strateg 
(§ 67,68) 

Charlotta Nygren-Bonnier, 
förvaltningschef (§ 76-77) 

Susanne Friedrichsen, 
samordnare (§ 76-77) 

    

    

 Utses att justera Ulrika Tollgren         

Justeringens 
tid och plats 

 

Digital justering 

 
  Paragrafer 64-70,72,74-87,90-93 

 Sekreterare Lovisa Eriksson 

 
 
Ordförande Camilla Palm 

 
 

Justerare Ulrika Tollgren 
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KALLELSE MED FÖREDRAGNINGSLISTA 

 
1 (2) 

 

 

Nämnd/Styrelse: Kommunstyrelsen 
  
Sekreterare: Lovisa Eriksson  
Tfn:   
E-post: lovisa.eriksson2@kristianstad.se 

 

  
Tid och plats onsdagen den 24 april 2024 kl. 09:00-12:00 

Rådhus Skåne rum 310 
 
 

Ärenden  

Nr   

1 Fastställande av dagordning  

2 Val av justerare  

3 Informationer 

09:40 Krinova AB  

2024/1 

4 Delgivningar 2023/1579 

5 Redovisning av delegeringsbeslut 2024/116 

6 Månadsuppföljning avseende ekonomi och medarbetare 2024/117 

7 Årlig uppföljning av Kristianstads kommuns systematiska 
arbetsmiljöarbete, likabehandling och samverkan 2023 

2023/1169 

8 Ansökan om dispens från allmänna bestämmelser (AB) § 
13 mom. 5 i samband med arbetstidens förläggning 

2024/543 

9 Ägardirektiv Galleria Boulevard AB och 
Boulevardfastigheter AB 

2024/283 

10 Ny prissättning av villatomter 2023/486 

11 Utredning kring behov av verksamhetsmark 2024/226 

12 Reviderade taxor för naturum 2024/270 

13 Igångsättningstillstånd - Överföringsledning Gärds 
Köpinge vattenverk - Åhus vattenverk 

2024/358 

14 Uppföljning 2023 – Strategisk utvecklingsplan för 
jämställdhetsintegrering 

2023/965 



 

 
KALLELSE MED FÖREDRAGNINGSLISTA 2 (2) 

 
  

 

Ärenden  

15 Strategi för arbetsmarknadsinsatser 2023/1055 

16 Arbetsmarknadspolitisk handlingsplan 2023 2023/1055 

17 Revidering av riktlinje för kamerabevakning 2023/1351 

18 Avsägelse samt fyllnadsval av ledamot till 
Ivösjökommittén efter Ricard Jönsson (SD) 

2022/1097 

19 Avsägelse samt fyllnadsval av ledamot till Skräbeåns 
vattenråd efter Ricard Jönsson (SD) 

2023/89 

20 Medborgarförslag  - Busskort till alla pensionärer 2023/1352 

21 Medborgarförslag - Ompröva användandet av solceller i 
den kommunala infrastrukturen 

2023/940 

22 Medborgarförslag - Köttbullar och makaroner varje dag i 
Väskolan 

2023/1100 

23 Medborgarförslag -  Cykelväg mellan Färlöv och Önnestad 2023/966 

24 Medborgarförslag - Bygg supercykelväg mellan Vä och 
Centralsjukhuset Kristianstad 

2022/1330 

25 Medborgarförslag - Ställ i ordning och erbjud ställplatser 
för husbil utmed Råbelövssjöns östra sida 

2021/1305 

26 Medborgarförslag - Åtgärda skamfläcken i gamla Åhus 2023/424 

27 Motion - Gestaltningstävling stadsdelen Näsby 2019/545 

28 Motion - Kollektivtrafikkort för alla ungdomar på 
högstadiet och gymnasiet 

2023/1076 

29 Initiativärende - Före detta bankhus detaljplan Arkelstorp 2024/172 

30 Initiativärende - Elbristen måste hanteras 2024/253 

 

Camilla Palm 
Ordförande 



 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      1 (1) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

KS § 64 

Informationer 
Änr KS 2024/1 

 
• Krinova AB informerar om verksamheten genom ordförande Jonas 

Haak och VD Christian Nyhlén. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      1 (1) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

KS § 65 

Delgivningar 
Änr KS 2023/1579 

Beslut 
• Lägga delgivningarna till handlingarna. 

Sammanfattning 
      
Reviderad finanspolicy för AB Kristianstadsbyggen 2024-01-11 
ABK reviderad finanspolicy godkänd av KKF styrelsen 20240312 
Protokoll Kristianstad kommunföretag ABs styrelse 2024-03-12 
Kristianstadsbyggen finanspolicy inklusive dotterbolag avstämning KF fi-
nanspolicy 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      1 (1) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

KS § 66 

Redovisning av delegeringsbeslut 
Änr KS 2024/116 

Beslut 
• Redovisningen av delegeringsbeslut godkänns. 

 

Sammanfattning 
Änr 2024/116 Hid 1204337 

Rapport delegeringsbeslut 2024-04-24 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      1 (2) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

KS § 67 

Månadsuppföljning avseende ekonomi och medar-
betare 
Änr KS 2024/117 

Beslut 
• Notera informationen 

Reservationer 

Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S) 
och Dan Berger (S) reserverar sig mot beslutet enligt följande: 

Eftersom rapporten visar på ett underskott på drygt 100 miljoner kronor 
yrkar Socialdemokraterna i första hand på återremiss av hela ärendet ef-
tersom det saknas tillräckliga möjliga åtgärder för att nå en budget i balans. 

Då återremissyrkandet föll yrkade Socialdemokraterna att ge kommunled-
ningskontoret i uppdrag att ta fram möjliga åtgärder för att nå en budget i 
balans med tillhörande risk och konsekvensbeskrivning. 

Reservation till förmån för eget förslag. 

Protokollsanteckningar 

Daniél Tejera (L) lämnar följande protokollsanteckning: 

Frågan om kultur- och fritidsnämndens underskott på grund av Badriket 
har blivit en surdeg som måste lösas ut.  Den återkommande skrivningen i 
KoFs om att ”Badrikets minus ska enligt KFN hanteras separat inom nämn-
dens budgetram för att inte drabba annan verksamhet” skapar otydlighet 
och signalerar att ingen tar ansvar för att hantera verkligheten när det gäl-
ler intäkterna på Badriket. 

Kommunstyrelsens behandling 
Yrkanden 

5



 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      2 (2) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S) 
och Dan Berger (S) yrkar i första hand att ärendet återremitteras eftersom 
det saknas tillräckliga möjliga åtgärder för att nå en budget i balans. 

Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S) 
och Dan Berger (S) yrkar i andra hand att ge kommunledningskontoret i 
uppdrag att ta fram möjliga åtgärder för att nå en budget i balans med till-
hörande risk och konsekvensbeskrivning. 

Beslutsgång 

Ordförande föreslår att ärendet avgörs idag och ställer det mot  
socialdemokraternas återremissyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutat att ärendet ska avgöras idag.  

Ordförande ställer sedan proposition på Ulrika Tollgren m.fl. tilläggsyr-
kande mot att informationen noteras och finner att kommunstyrelsen be-
slutat att notera informationen.  

 

Sammanfattning 
Controller Emelie Tobler och Katarina Tykesson lämnar information om 
ekonomisk månadsuppföljning från nämnder och styrelser för mars 2024. 

HR-direktör Helene Frykler och HR-strateg Mattias Wirsén lämnar  
information om månadsuppföljning avseende medarbetare. 

Beslutsunderlag 
       
Presentation KS 2024-04-24 Månadsuppföljning avseende ekonomi och 
medarbetare 
Månadsrapport ekonomi mars 2024 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      1 (3) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

KS § 68 

Årlig uppföljning av Kristianstads kommuns syste-
matiska arbetsmiljöarbete, likabehandling och sam-
verkan 2023 
Änr KS 2023/1169 

Beslut 
• Fastställa årlig uppföljning av Kristianstads kommuns systematiska ar-

betsmiljöarbete, likabehandling och samverkan 2023 samt handlings-
plan för 2024. 

Reservationer 

Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S), 
Dan Berger (S) och Mikael Persson (V) reserverar sig mot beslutet enligt 
följande:  

Vänsterpartiet och den socialdemokratiska gruppen menar på att denna 
uppföljning visar på likartade problem som motsvarande redovisning för 
kommunledningskontoret. I båda fallen krävs mer än enbart information 
och dialog med fackliga företrädare. Därtill skall understrykas att situatio-
nen i många förvaltningar varit likartad även tidigare år utan att några kon-
kreta åtgärder vidtagits. Extra oroande är det när frågan om arbetsplat-
serna är fria från kränkande särbehandling och trakasserier försvunnit från 
redovisningen trots att detta varit ett problem under många år. 

Därtill kommer fortsatt signaler om att det saknas skyddsombud på några 
enheter samt att flera enheter har fler medarbetare per chef än uppsatt 
riktvärde. 

Vänsterpartiet och den socialdemokratiska gruppen yrkade: 

Att ärendet återremitteras i syfte att även redovisa om arbetsplatsen är fri 
från kränkande särbehandling och trakasserier. Då kommunstyrelsen valde 
att avslå vårt yrkande reserverar vi oss mot beslutet. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      2 (3) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

Kommunstyrelsens behandling 
Yrkanden 

Mikael Persson (V) yrkar, med instämmande av Ulrika Tollgren (S), Martin 
Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S) och Dan Berger (S), att 
ärendet återremitteras i syfte att även redovisa om arbetsplatsen är fri från 
kränkande särbehandling och trakasserier. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer återremissyrkande mot att ärendet avgörs idag och fin-
ner att kommunstyrelsen beslutat avgöra ärendet idag.  

Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens personalut-
skotts förslag till beslut. 

 

Sammanfattning 
I enlighet med Kristianstads kommuns handläggningsrutin för systematiskt 
arbetsmiljöarbete (SAM), Kristianstads kommuns riktlinjer för likabehand-
ling och lokalt kollektivavtal om samverkan och medbestämmande, har en 
årlig uppföljning av hur SAM, likabehandling och samverkan fungerat un-
der 2023 genomförts. Utifrån årlig uppföljning ges förutsättningar för be-
slut och ställningstagande inför det fortsatta hälsofrämjande arbetet inom 
Kristianstads kommun. 

Kommunstyrelsens personalutskotts förslag till Kommunstyrel-
sen 
• Fastställa årlig uppföljning av Kristianstads kommuns systematiska ar-

betsmiljöarbete, likabehandling och samverkan 2023 samt handlings-
plan för 2024. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2023-03-15. 
Årlig uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete, likabehandling och 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      3 (3) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

samverkan inklusive åtgärder och bilagor 2023-03-15. 
Kommunövergripande samverkansgrupp 2023-03-26. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      1 (2) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

KS § 69 

Ansökan om dispens från allmänna bestämmelser 
(AB) § 13 mom. 5 i samband med arbetstidens för-
läggning 
Änr KS 2024/543 

Beslut 
• Godkänna räddningsnämndens dispensansökan enligt bilaga, SKR     

cirkulär 23:42, för vidare behandling i centrala parters  
Arbetstidsnämnd. 

Reservationer 

Mikael Persson (V) reservera sig mot beslutet enligt följande: 

Vänsterpartiet yrkade återremiss på förslaget. 

Det är svårt att i sak ta ställning till frågan då den redovisning som finns i 
ärendet är alldeles för allmänt hållet. Det är mycket möjligt att räddnings-
tjänsten behöver denna dispens men då krävs en tydligare argumentation. 

Med en så pass allmän redovisning är det högst sannolikt att ansökan skic-
kas tillbaka för komplettering från arbetstidsnämnden. Utifrån den mängd 
ärenden som nämnden har att hantera, kommer detta ta längre tid än att 
från början skriva en ansökan som går att hantera på ett rimligt sätt. 

Då vårt yrkande inte vann kommunstyrelsens stöd reserverar vi oss mot 
beslutet. 

Kommunstyrelsens behandling 
Yrkanden 

Mikael Persson (V) yrkar återremiss av ärendet för komplettering av  
ansökan.  

Beslutsgång 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      2 (2) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

Ordförande ställer proposition på ovan återremissyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutat avgöra ärendet idag. Kommunstyrelsen beslutar 
enligt förslag från kommunstyrelsen personalutskott.  

 

Sammanfattning 
Räddningstjänsten har arbetat fram en ansökan om dispens från gällande 
tillämpning av arbetstidsdirektivet i kollektivavtalet Allmänna bestämmel-
ser (AB) samt bilaga R till AB. I dispensansökan redogörs för räddnings-
tjänstens behov om att i vissa fall tillämpa dygnstjänstgöring samt motive-
ringarna till behoven. 

Kommunstyrelsens personalutskotts förslag till Kommunstyrel-
sen 
• Godkänna räddningsnämndens dispensansökan enligt bilaga, SKR     

cirkulär 23:42, för vidare behandling i centrala parters  
Arbetstidsnämnd. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens personalutskotts beslut 2024-04-15 
Räddningsnämndens beslut 2024-04-10 §17. 
Räddningstjänstens tjänsteutlåtande, 2024-03-26. 
SKR cirkulär 23:42. 
Räddningstjänsten Kristianstad: Dispensansökan enligt bilaga, SKR cirkulär 
23:42. 
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Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

KS § 70 

Ägardirektiv Galleria Boulevard AB och Boulevard-
fastigheter AB 
Änr KS 2024/283 

Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
• Fastställa ägardirektiv för Galleria Boulevard AB respektive Boulevard-

fastigheter AB enligt förslag. 

• Uppdra till Kristianstads Kommunföretag AB (KKF) att via AB Kristian-
stadsbyggen till Galleria Boulevard AB samt Boulevardfastigheter AB 
lämna ägardirektiv enligt kommunfullmäktiges beslut. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-12-12 (KF § 281) att för perioden 
2024 till 2027 fastställa borgens- och låneramar för Galleria Boulevard AB 
med 500 miljoner kronor samt Boulevardfastigheter AB med 1 000 miljo-
ner kronor. För att bolagen ska beviljas lån i eget namn så är ett krav från 
kommunkoncernens långivare Kommuninvest att bolagen har egna sepa-
rata ägardirektiv. Kommunledningskontoret har därför i samråd med AB 
Kristianstadsbyggen tagit fram förslag till ägardirektiv för Galleria Boule-
vard AB respektive Boulevardfastigheter AB. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige 

• Fastställa ägardirektiv för Galleria Boulevard AB respektive Boulevard-
fastigheter AB enligt förslag. 

• Uppdra till Kristianstads Kommunföretag AB (KKF) att via AB Kristian-
stadsbyggen till Galleria Boulevard AB samt Boulevardfastigheter AB 
lämna ägardirektiv enligt kommunfullmäktiges beslut. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      2 (2) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-03-26 

Förslag ägardirektiv Galleria Boulevard AB 

Förslag till ägardirektiv för Boulevardfastigheter AB 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      1 (3) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

KS § 71 

Ny prissättning av villatomter 
Änr KS 2023/486 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
• Godkänna förslag till prissättningsmodell för villatomter enligt 

kommunledningskontorets förslag att gälla från och med  
2024-07-01 

Kommunstyrelsens beslutar för egen del 

• Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunledningskontoret att årligen 
revidera prissättningen i enlighet med prissättningsmodellen under 
förutsättning att prissättningsmodellen godkänns av fullmäktige. 

• Mark- och Exploateringsenheten vid kommunledningskontoret ges 
ett förnyat uppdrag att arbeta fram villatomter i enlighet med Bo-
stadsförsörjningsplanens viljeinriktning gällande att främja utveck-
ling av Landsbygden och Basorterna.  

Reservationer 

Daniél Tejera (L) reserverar sig skriftligt mot beslutet enligt följande:  
Liberalerna reserverar sig mot beslutet om ny prissättningsmodell för 
kommunala villatomter. Med denna modell, som grundar sig på taxerings-
värden och, blir det i praktiken Skatteverket som får inflytande över pris-
sättningen på de tomter som kommunen säljer. Det borde vara självklart 
för alla folkvalda politiker att behålla beslutsrätten om våra gemensamma 
tillgångar i fullmäktige. 

Kommunstyrelsens behandling 
Yrkanden 

Daniél Tejera (L) yrkar avslag på ärendet. 

Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S) 
och Dan Berger (S) yrkar som ett tillägg att Mark- och Exploateringsenhe-
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Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

ten vid kommunledningskontoret ges ett förnyat uppdrag att arbeta fram 
villatomter i enlighet med Bostadsförsörjningsplanens viljeinriktning gäl-
lande att främja utveckling av Landsbygden och Basorterna.  

Beslutsgång 

Ordförande föreslår bifall till ovan tilläggsyrkande från socialdemokraterna 
och ställer liggande förslag med ovan tillägg mot avslagsyrkande från  
Daniél Tejera (L) och finner att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med  
hennes förslag till beslut.  

 

Sammanfattning 
På flera orter i kommunen har försäljningspriset för villatomter inte upp-
daterats på många år. Kommunledningskontoret ser ett behov av att upp-
datera prissättningen på dessa orter så att kommunen tar ut marknads-
mässiga priser vid försäljning. 

Kommunledningskontoret föreslår vidare att priserna även indexjusteras. 
Förslaget är att villatomtpriset bör följa Skatteverkets taxeringsvärde upp-
räknade till marknadsvärde, med årlig uppräkning med start 1 januari 
2025.  

Kommunledningskontoret föreslår att nedan presenterade beräkningsmo-
dell används för att göra prissättningen.  

Kommunledningskontoret förtydligar att prisjusteringen inte ska gälla re-
dan tecknade köpeavtal.  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna för-

slag till prissättningsmodell för villatomter enligt detta tjänsteutlå-
tande att gälla från och med 2024-07-01 

• Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunledningskontoret att årligen 
revidera prissättningen i enlighet med prissättningsmodellen under 
förutsättning att prissättningsmodellen godkänns av fullmäktige. 
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Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-04-05 

Beräkningsmodell för värdering av obebyggda småhustomter i Kristian-
stads kommun 

Mötesprotokoll från Landsbygdsrådets möte 2024-03-06 
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Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

KS § 72 

Utredning kring behov av verksamhetsmark 
Änr KS 2024/226 

Beslut 
• Ge kommunledningskontoret i uppdrag att ta fram förslag på framtida 

verksamhetsområden samt deras användningsområde och ekonomiska 
konsekvenser samt återkomma till kommunstyrelsen senast oktober 
2024 

• Ovanstående finansieras med 300 000 kronor från kommunstyrelsens 
anslag för senare fördelning. 

• Utredningsuppdraget innefattar även hur vi ska arbeta på ett mer pro-
aktivt sätt med dialogen med näringslivet.  

Reservationer 

Daniél Tejera (L), Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), 
Annelie Karlsson (S) och Dan Berger (S) reserverar sig mot ärendet enligt 
följande:  

(i)Kommunstyrelsen har inte fått någon rimlig förklaring till att KLK behö-
ver tillskott på 300 tkr för att genomföra en utredning som ligger inom ra-
men för KLKs grunduppdrag. Denna utredning borde finansieras inom till-
delad budgetram. 

(ii) Tilläggsyrkande om ett uppdrag att ”skriva fram ett ärende till kom-
munstyrelsen om att inleda en förstudie om verksamhetsmark på del av 
Hammar 10:35 och Hammarslund 2:1 som kommunen inköpt och pekat ut 
som verksamhetsmark i Översiktsplan för Kristianstad stad” är ett försök 
till jämkning från Liberalernas yrkande i KSAU att ge uppdrag om detaljpla-
nering. Vi uppfattar att förslaget ligger helt i linje med styrets egen ambi-
tion. Att de nu röstar nej till förstudie reser frågetecken och riskerar att för-
sena kommunens möjlighet att erbjuda mark för företagsetableringar. 

Kommunstyrelsens behandling 
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Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

Yrkanden 

Daniél Tejera (L) yrkar att ge kommunledningskontoret i uppdrag att 
skriva fram ett ärende till kommunstyrelsen om att inleda en förstudie om 
verksamhetsmark på del av Hammar 10:35 och Hammarslund 2:1 som 
kommunen inköpt och pekat ut som verksamhetsmark i Översiktsplan för 
Kristianstad stad. 

Daniél Tejera (L) yrkar bifall till förslaget första och tredje att-sats men yr-
kar, med instämmande av Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström 
Skoglund (S), Annelie Karlsson (S) och Dan Berger (S), avslag på förslagets 
andra att-sats ”Ovanstående finansierar med 300 000 kronor från kom-
munstyrelsens anslag för senare fördelning.”.   

Beslutsgång 

Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts för-
slag till beslut mot förslaget med tillägg och avslag enligt ovan yrkanden 
från Daniél Tejera (L) m.fl. och finner att kommunstyrelsens beslutat i en-
lighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut.  

 

Sammanfattning 
Kristianstads kommun har behov av fler områden för verksamhetsmark. 
Ett arbete behöver genomföras för att ta fram förslag på nya verksamhets-
områden. Denna utredning kommer därför vara ett viktigt underlag till 
mark- och vattenanvändningskartan som utredningarna inom Översikts-
planearbetet slutligen mynnar ut i. Utredningen kommer också ligga till 
grund för kommande prioritering av investeringar och arbete med budget. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Ge kommunledningskontoret i uppdrag att ta fram förslag på framtida 

verksamhetsområden samt deras användningsområde och ekonomiska 
konsekvenser samt återkomma till kommunstyrelsen senast oktober 
2024 
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Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

• Ovanstående finansieras med 300 000 kronor från kommunstyrelsens 
anslag för senare fördelning. 

• Utredningsuppdraget innefattar även hur vi ska arbeta på ett mer pro-
aktivt sätt med dialogen med näringslivet.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-22 
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Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

KS § 73 

Reviderade taxor för naturum 
Änr KS 2024/270 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
• Fastställa reviderade taxor för hyra av mötesrum samt  

naturvägledning. 

• Taxan ska årligen räknas upp enligt konsumentprisindex (KPI) av-
rundat till närmaste femtiotal. 

Reservationer 

Mikael Persson (V) reserverar sig mot beslutet enligt följande:  
Vänsterpartiet yrkade avslag på detta förslag i sin helhet. Att hänvisa till att 
priset för dessa lokaler måste ligga i nivå med de priser som gäller på  
kommunhuset blir närmast skrattretande med tanke på hur få som nyttjar 
kommunhusets lokaler. Kostnaden är så pass hög att de flesta av  
kommunens föreningar väljer att hålla sina möten på annat håll. För att 
stödja kommunens föreningsliv måste dessa taxor sänkas, inte höjas. 

Kommunstyrelsens behandling 
Yrkanden 

Mikael Persson (V) yrkar avslag till ärendet.  

Beslutsgång 

Ordförande ställer avslag mot liggande förslag och finner att kommunsty-
relsen beslutat i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

 

Sammanfattning 
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Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

• Naturums taxor omfattar uthyrning av mötesrummet på naturum samt 
taxor för guidningar och föredrag. De reviderades och fastslogs senast i 
KF 2018-06-12. 

• Förslaget till reviderade taxor är beräknat utifrån förändringen i Kon-
sumentprisindex, KPI fastställda tal (1980=100), beräknat mellan de-
cember 2018 och december 2023. Den förändringen är 24 %. Taxorna 
justeras med 12% under 2024 och 12% under 2025 och revideras där-
efter vid årsskiften efter Konsumentprisindex. Justeringarna sker  
2024-07-01, 2025-01-01 och därefter årligen utifrån KPI med start  
2026-01-01. 

• Det är av vikt att taxorna är rimliga i förhållande till andra aktörer och 
därför har taxorna jämförts med andra lokaler av motsvarande storlek 
samt med andra naturums taxor för guidning.  

• Mötesrummet: Mötesrummet i naturum Vattenriket ligger på botten-
plan i husets östra del med fin vy över naturumsjön. Hyran för mötes-
rummet på naturum är differentierad i tre kategorier på liknande sätt 
som mötesrummen i Rådhus Skåne.  

Kategori 1-Verksamheter inom Kristianstads kommun 

Kategori 2-Lokala föreningar med hemvist i Kristianstads kommun 

Kategori 3-Externa organisationer och företag 

• Taxorna för naturvägledning omfattar guidning, föredrag och utom-
husguidning.  De har samma taxa oavsett kundens hemvist eller admi-
nistrativ tillhörighet. 

• Avgift för Biosfärlägret följer C4 lägrets beslutade taxa utifrån pris 
per dag. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige: 

• Fastställa reviderade taxor för hyra av mötesrum samt  
naturvägledning. 
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• Taxan ska årligen räknas upp enligt konsumentprisindex (KPI) av-
rundat till närmaste femtiotal. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-03-06. 

Jämförande dokument med taxor från 2018 och föreslagna taxor. 

Förslag till taxor. 

Jämförelse med andra lokaler och aktörers prisnivå. 
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KS § 74 

Igångsättningstillstånd - Överföringsledning Gärds 
Köpinge vattenverk - Åhus vattenverk 
Änr KS 2024/358 

Beslut 
• Bevilja igångsättningstillstånd för förläggning av överföringsledning för 

dricksvatten mellan Gärds Köpinge och Åhus. 

Sammanfattning 
En överföringsledning för dricksvatten ska förläggas mellan Gärds Köpinge 
vattenverk och Åhus vattenverk, med syftet att säkra vattenförsörjningen i 
Åhus och öka redundansen i systemet. 

Kostnaden för projektet som helhet beräknas uppgå till 40 miljoner kronor. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Bevilja igångsättningstillstånd för förläggning av överföringsled-

ning för dricksvatten mellan Gärds Köpinge och Åhus. 

Beslutsunderlag 
KLK tjänsteutlåtande 2024-03-28 - Igångsättningstillstånd - Överförings-
ledning Gärds Köpinge vattenverk - Åhus vattenverk 

TN Beslut 2024-02-29 – Igångsättningstillstånd - Överföringsledning Gärds 
Köpinge vattenverk - Åhus vattenverk 

Informationsärende TN - Överföringsledning Gärds Köpinge-Åhus 

Uppdatering gringelstad 2024-01-25 
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Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

KS § 75 

Uppföljning 2023 – Strategisk utvecklingsplan för 
jämställdhetsintegrering 
Änr KS 2023/965 

Beslut 
• Fastställa den kommunövergripande uppföljningen av den strategiska 

utvecklingsplanen för jämställdhetsintegrering för 2023  

• Uppföljningen delges kommunfullmäktige 

Reservationer 

Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S), 
Dan Berger (S), Mikael Persson (V) och Daniél Tejera (L) reserverar sig mot 
beslutet enligt följande: 

Socialdemokraterna, Liberalerna och Vänsterpartiet reserverar sig härmed 
eftersom vårt yrkande om att ge kommundirektören i uppdrag att åter-
komma med förslag på hur kommunledningskontoret ska organisera en 
samordnande funktion för stärkt jämställdhetsintegrering röstades ner.   

Beslut om strategisk utvecklingsplan fattades av kommunfullmäktige 2018-
10-09 och det är en brist att den antagna planen saknas i underlag till be-
slut. Fem år senare visar kommunledningskontorets uppföljning av hand-
lingsplanen för jämställdhetsintegrering för 2023 på stora brister och det-
samma gäller de uppföljningar som nämnderna har att besluta om. Det vi-
sar med all tydlighet att det krävs en central samordnande funktion som 
stöttar förvaltningar med kompetens, fortbildning och verktyg för att få till 
stånd en struktur för att arbeta med stärkt jämställdhetsintegrering i 
Kristianstads kommun.   

Däremot antogs vårt yrkande om att denna rapport ska lämnas vidare till 
kommunfullmäktige i enlighet med den antagna utvecklingsplanen från 
2018. 
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Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

Kommunstyrelsens behandling 
Yrkanden 

Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S) 
och Dan Berger (S) yrkar, med instämmande av Mikael Persson (V) och  
Daniél Tejera (L) och att ärendet går vidare till kommunfullmäktige i enlig-
het med antagen strategi. 

Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S) 
och Dan Berger (S) yrkar, med instämmande av Mikael Persson (V) och Da-
niél Tejera (L) att kommundirektören ges i uppdrag att återkomma med 
förslag på hur kommunledningskontoret ska organisera en samordnande 
funktion för stärkt jämställdhetsintegrering.  

Beslutsgång 

Ordförande föreslår att ärendet går vidare till kommunfullmäktige som en 
delgivning i enlighet med yrkande från Ulrika Tollgren (S) m.fl. Ordförande 
ställer proposition på kommunstyrelsens arbetsutskottsförslag med det 
tillägget mot förslaget med ovan tilläggsyrkande från Ulrika Tollgren m.fl. 
och finner att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med hennes förslag till 
beslut. Därmed har kommunstyrelsen beslutat fastställa uppföljningen och 
skickar den vidare till kommunfullmäktige.  

 

Sammanfattning 
Varje förvaltning ska genomföra en årlig uppföljning kring hur den strate-
giska utvecklingsplanen för jämställdhetsintegrering inverkar på den egna 
verksamheten. 

Varje förvaltning genomför uppföljningen som därefter fastställs av respek-
tive nämnd. Utifrån förvaltningarnas underlag sammanställs en uppföljning 
på kom-munövergripande nivå för att ge en översikt kring det totala arbe-
tet med jämställdhetsintegrering i Kristianstads kommun. Uppföljningen 
fastställs därefter av kommunstyrelsen.  
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Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

Uppföljningen visar en förbättring från föregående år avseende tillgången 
till individbaserad statistik rörande verksamheten som är könsuppdelad 
och att verksamheten avsätter resurser för arbetet. Uppföljningen visar 
även på att det pågår arbete inom flera andra områden på liknande nivå 
som föregående år. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Fastställa den kommunövergripande uppföljningen av den strategiska 

utvecklingsplanen för jämställdhetsintegrering för 2023  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 2024-04-17 

Tjänsteutlåtande, 2024-02-26 

Sammanställning kommunövergripande - Uppföljning strategisk utveck-
lingsplan för jämställdhetsintegrering 2023, 2024-02-26 

Barnkonsekvensanalys, 2024-02-26 
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Kommunstyrelsen 2024-04-24  

 

 

 

KS § 76 

Strategi för arbetsmarknadsinsatser 
Änr KS 2023/1055 

Beslut 
• Godkänna arbete och välfärdsnämndens förslag på Strategi för arbets-

marknadsinsatser. 

Sammanfattning 
Arbete och välfärdsförvaltningen har tagit fram ett förslag på  
kommunövergripande Strategi för arbetsmarknadsinsatser utifrån det 
uppdrag som kommunstyrelsen gav nämnden 2023-09-27, KS § 178  
(Änr KS 2023/1055). Det framtagna förslaget på Strategi föreslås ersätta ti-
digare handlingsplan. Syftet med Strategin för arbetsmarknadsinsatser är 
att definiera kommunens långsiktiga arbete med arbetsmarknadsinsatser 
samt att tydliggöra ansvarsfördelningen inom kommunen. Fokus för Strate-
gin är insatser riktade till den enskilde för att främja arbetsmarknadseta-
blering och minska arbetslöshet. Till den långsiktiga Strategin läggs årliga 
handlingsplaner med insatser som ska genomföras under året. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Godkänna arbete och välfärdsnämndens förslag på Strategi för  

arbetsmarknadsinsatser. 

Beslutsunderlag 
Arbete och välfärdsförvaltningens tjänsteutlåtande 2024-01-31  

Förslag på Strategi för arbetsmarknadsinsatser 
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KS § 77 

Arbetsmarknadspolitisk handlingsplan 2023 
Änr KS 2023/1055 

Beslut 
• Godkänna arbete och välfärdsnämndens rapport. 

Sammanfattning 
Målsättningen i den arbetsmarknadspolitiska planen är att motsvarande 
6,3% av kommunens tillsvidareanställda ska motsvaras av personer i ar-
betsmarknadsåtgärd. Målet kunde inte uppnås under året. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Godkänna arbete och välfärdsnämndens rapport. 

Beslutsunderlag 
Arbete och välfärdsförvaltningens tjänsteutlåtande 2024-01-19  

Årsrapport kommunövergripande arbetsmarknadsplan 2023  

Bilaga Resultat av arbetsmarknadsanställningar 
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KS § 78 

Revidering av riktlinje för kamerabevakning 
Änr KS 2023/1351 

Beslut 
• Anta reviderad riktlinje för kamerabevakning. 

Sammanfattning 
De kommunövergripande riktlinjerna för kamerabevakning antogs år 
2019. Därför be-hövdes en revidering av riktlinjerna på grund av teknolo-
giska framsteg, implementerande av förändrad lagstiftning samt för att 
motsvara de kraven på skydd av den personliga integriteten och de för-
väntningar granskande myndigheter ställer på användandet av kamerabe-
vakning i offentlig verksamhet. Genom att uppdatera riktlinjen anpassar vi 
den till ett modernare kontext, säkerställer överensstämmelse med lagar, 
förordningar, regler och krav. Detta främjar en effektiv och transparent an-
vändning av kamerabevakning med fokus på personlig integritet och säker-
het. Förslag på ändringar har kommit från Arbete och Välfärd, Omsorg -och 
Barn och utbildningsförvaltningen efter remissrunda. Föreslagna ändringar 
har implementerats med undantag för följande förslag: 
- Borttagning av förslag på brottsförebyggande åtgärder 
- Borttagning av förvaltningsspecifik information 
- Införa information om ljudupptagningar 
- Förändring av text kopplat till skyltning och information 
- Förändring av begreppen ”central -och lokal kamerabevakning” 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Anta reviderad riktlinje för kamerabevakning. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-03-19. 
Reviderad riktlinje för kamerabevakning. 
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Ursprunglig riktlinje för kamerabevakning. 
Jämförelse mellan riktlinjerna. 
Tjänsteutlåtanden från remissrunda  
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KS § 79 

Avsägelse samt fyllnadsval av ledamot till Ivösjö-
kommittén efter Ricard Jönsson (SD) 
Änr KS 2022/1097 

Ärendet utgår 
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KS § 80 

Avsägelse samt fyllnadsval av ledamot till  
Skräbeåns vattenråd efter Ricard Jönsson (SD) 
Änr KS 2023/89 

Beslut 
• Bifalla avsägelsen 

• Välja Henrik Djerf (C) som ledamot till Skräbeåns vattenråd.  

 

Kommunstyrelsens behandling 
Ian Fernheden (SD) föreslår Henrik Djerf som ny ledamot.  
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KS § 81 

Medborgarförslag  - Busskort till alla pensionärer 
Änr KS 2023/1352 

Beslut 
• Avslå medborgarförslaget 

Protokollsanteckningar 

Mikael Persson (V) lämnar protokollsanteckning enligt följande: Vänster-
partiet har länge drivit frågan om avgiftsfri kollektivtrafik, inte minst för 
pensionärer. Definitionen av vilka som är att betrakta som pensionärer, ter 
sig något diffust. I dagsläget är pensionsåldern flexibel så en fast siffra be-
höver bestämmas, för att därefter finna resurser för att kunna finansiera 
förslaget, som vi i grund och botten är mycket positiva till. 

Sammanfattning 
Christel Jansson föreslår i ett medborgarförslag att alla pensionärer ska få 
busskort. I dag erbjuds de som är 75 år eller äldre gratis kollektivtrafik i 
kommunen, för övriga pensionärer gäller den av Skånetrafiken fastställda 
taxan. 

Kristianstads kommun har tagit ställning i frågan och valt att prioritera 
grup-pen personer som är 75 år eller äldre där behovet är större. I dagslä-
get har kommunen inga planer på att sänka åldern för subventionerade re-
sor. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Avslå medborgarförslaget 

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 2023-10-20 

Beslut KF 2023-11-14 
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Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-02-04 
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KS § 82 

Medborgarförslag - Ompröva användandet av solcel-
ler i den kommunala infrastrukturen 
Änr KS 2023/940 

Beslut 
• Avslå medborgarförslaget. 

 

Sammanfattning 
Ulf Henrik Welin föreslår att kommunen ska ompröva användandet av sol-
celler i den kommunala infrastrukturen. Han föreslår att kommunen ska 1) 
pausa eller avbryta samtliga solcellsprojekt, 2) utreda solcellernas verkliga 
klimatavtryck, 3) pausa samarbetet inom ramen för Solar Region Skåne, 
och 4) säkerställer att solceller som installeras inte är producerade i Kina. 

Kristianstads kommuns har i sin klimat- och miljöplan 2023-2027 mål om 
att öka solelproduktionen. Solenergi utgör en viktig komponent i arbetet 
med att öka energiförsörjningen och minska klimatpåverkan i kommunen. I 
Skånes effektkommissions färdplan är utbyggnad av solkraft en av de prio-
riterade åtgärderna för att uppnå målet om 50 % självförsörjningsgrad av 
eleffekt till 2030.  

Kristianstads kommun är medlem i Solar Region Skåne, en ideell förening 
som utbildar och sprider kunskap om solenergi. Bland föreningens med-
lemmar märks bland andra kommuner, energibolag, fastighetsbolag, Re-
gion Skåne och Länsstyrelsen Skåne. 

Kristianstads kommun bygger sitt arbete på etablerad expertis, vilket i 
detta fall utgörs av exempelvis FN:s klimatpanel IPCC och Sveriges expert-
myndighet Energimyndigheten. Utvecklingen inom energiområdet går 
snabbt och kommunen bevakar frågan kontinuerligt. 
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Kristianstads kommun ser ingen anledning till att ompröva användandet av 
solceller i arbetet med att ställa om energisystemet till att bli mer hållbart, 
resilient och klimatneutralt. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Avslå medborgarförslaget. 

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 2023-07-25 

Beslut KF 2023-09-12 

Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-02-04 
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KS § 83 

Medborgarförslag - Köttbullar och makaroner varje 
dag i Väskolan 
Änr KS 2023/1100 

Beslut 
• Avslå medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Therese Pettersson föreslår i ett medborgarförslag att alla elever på Väsko-
lan ska få köttbullar och makaroner varje dag. Idag erbjuds alla elever flera 
alternativ inklusive en stor salladsbuffé. För barn som inte behöver anpas-
sade måltider har skolan en viktig roll att erbjuda möjligheten att testa på 
olika slags mat. 

Kristianstads kommun har tagit ställning i frågan och valt att följa Livsme-
delsverkets nationella riktlinjer. I dagsläget har kommunen inga planer på 
att frångå dessa. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Avslå medborgarförslaget. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-01-26. 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-10-20 § 241. 
Medborgarförslag 2023-09-15. 
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KS § 84 

Medborgarförslag -  Cykelväg mellan Färlöv och Ön-
nestad 
Änr KS 2023/966 

Beslut 
• Anse medborgarförslaget besvarat. 

Sammanfattning 
Medborgaren föreslår att kommunen bygger en cykelväg mellan Färlöv och 
Önnestad. Medborgaren anser att det innebär en livsfara i dagsläget att 
cykla på den vägen, trots detta gör ungdomar detta varje dag och det är 
bara en tidsfråga innan en olycka är faktum! För något år sedan inträffade 
en tragisk dödsolycka då en ung kille körde in i ett träd på den vägen. En 
cykelväg är att prioritera och högst önskvärt inom kort. 

Vägen mellan Färlöv och Önnestad är statlig, dvs Trafikverkets väg. Kom-
munen har ett avtal med Trafikverket gällande utbyggnad av en gång- och 
cykelväg på sträckan mellan Färlöv och Önnestad, där kommunen finansie-
rar 50 % av kostnaden. Trafikverket är igång med projektet Gång- och cy-
kelväg mellan Färlöv och Önnestad och byggnation planeras ske år 
2026/2027. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-01-30 
Remiss 2023-09-28 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-09-12 § 206. 
Medborgarförslag 2023-08-11 
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KS § 85 

Medborgarförslag - Bygg supercykelväg mellan Vä 
och Centralsjukhuset Kristianstad 
Änr KS 2022/1330 

Beslut 
• Anse medborgarförslaget besvarat. 

Sammanfattning 
Medborgaren föreslår att kommunen bygger en supercykelväg mellan Vä 
och Centralsjukhuset Kristianstad (CSK). Enligt medborgaren är cykelba-
norna i dåligt underhållna. Vinterröjningen är dåligt prioriterad, på som-
maren hänger grenar och häckar ut i cykelbanorna. Längs sträckan är det 
många korsningar som ska passeras och bilister är stressade och har dålig 
sikt på cykeltrafiken. Många vill inte cykla på grund av detta. Man ska inte 
behöva riskera livet för att ta sig till jobbet. Att prioritera en supercykelväg 
utan korsande biltrafik skulle göra att fler cyklar. Blir bättre för miljön om 
fler parkerar sina bilar, och en förbättring för vardagsmotionen.   

Region Skåne har tillsammans med bland annat Kristianstads kommun tit-
tat på ett koncept för supercykelstråk samt vilka sträckor som skulle vara 
aktuella att jobba vidare med. I Kristianstad finns ett antal stråk utpekade i 
regionplanen. Kristianstad har tagit ett beslut att göra en förstudie för strå-
ket Vä – Kristianstad. Arbetet med förstudien gör under 2024. Förstudien 
ska resultera i vilket stråk som är lämpligt för supercykelstråk, vilka åtgär-
der som krävs samt en kostnadsbedömning för åtgärderna. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat. 
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Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-01-30 
Remiss 2022-12-07 
Kommunfullmäktiges beslut 2022-11-15 § 245. 
Medborgarförslag 2022-11-08 
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KS § 86 

Medborgarförslag - Ställ i ordning och erbjud ställ-
platser för husbil utmed Råbelövssjöns östra sida 
Änr KS 2021/1305 

Beslut 
• Anse medborgarförslaget besvarat. 

Sammanfattning 
Magnus Forsberg, Kristianstad, har i ett medborgarförslag föreslagit att  
kommunen undersöker om föreningar längs Råbelövssjön är intresserade 
av att anordna ställplats för husbilar vid badplatserna i Balsby, Österslöv 
och Ekestad. Förslagsställaren anser att husbilsplatser vid badplatserna 
skulle kunna bidra till ökad trygghet kvälls- och nattetid. 

Kommunledningskontoret är medvetna om att husbilarna ökar i antal och 
är måna om att alla besökare ska känna sig välkomna till Kristianstad. Där-
för finns information om ställplatser på kommunens webbplats.   

Kommunens uppdrag är att möjliggöra för andra aktörer att bedriva den  
kommersiella verksamhet som ställplatser innebär och ställer sig positiv 
till denna typ av initiativ.  

I arbetet med att ta fram en ny badplatsplan för kommunen har frågan om 
husbilsuppställning på badplatsparkeringar varit föremål för noggrant  
övervägande. Även om husbilar nattetid skulle kunna bidra till en tryggare 
plats överväger de problem som uppstår då husbilar tar stor plats i anspråk  
på parkeringar med högt besökstryck för badande besökare. Därför har 
den kommunövergripande grupp som tar fram Badplatsplanen ansett att 
just badplatserna fungerar sämre för husbilsuppställning. 

Kommunen bedriver inte någon uppsökande verksamhet i syfte att hitta  
aktörer som är intresserade av att starta upp ställplatser, men välkomnar 
kontakt med dessa och kan bidra med råd och upplysningar kring anlägg-
ning och drift. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-02-05 
Remiss 2022-02-14. 
Kommunfullmäktiges beslut 2021-10-19 § 268. 
Medborgarförslag 2021-09-26. 
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KS § 87 

Medborgarförslag - Åtgärda skamfläcken i gamla 
Åhus 
Änr KS 2023/424 

Beslut 
• Avslå medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Medborgaren föreslår att Kristianstads kommun köper tillbaka fastigheten 
Skatan 19, fd Tobakslyckan och att det anläggs en parkeringsyta och parke-
ring inom fastigheten. Fastigheten såldes år 2018 till nuvarande ägare och 
byggnaderna är nu rivna.  

Åhus Köping förvärvade fastigheten i slutet av år 1950-talet. En byggnad 
uppfördes 1978 och har använts som öppen förskola under perioden  
1978 - 2002, därefter har den använts som förskola under vissa perioder 
men också som föreningslokal. Inom fastigheten fanns sex parkeringsplat-
ser för fastighetens behov.  

Kommunstyrelsen beslutade om att fastigheten skulle säljas på den öppna 
marknaden 22 mars 2017. Fastigheten såldes i april 2018 för 5,1 miljoner  
kronor. 

Enligt gällande detaljplan ska fastigheten användas för bostadsändamål. Att 
anlägga en allmän parkeringsplats inom fastigheten kräver ändring av gäl-
lande detaljplan. Fastigheten är dessutom mycket rik på arkeologiska läm-
ningar. Oavsett om fastigheten skulle användas till parkeringsplats eller be-
byggas kommer arkeologiska utredningar/utgrävningar att krävas.  

Att besvara medborgarförslaget med att inte återköpa fastigheten för att 
anlägga en parkyta för parkering.  
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Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
• Avslå medborgarförslaget. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-01-30 
Remiss 2023-09-28 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-09-12 § 190 
Medborgarförslag 2023-03-27 
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KS § 88 

Motion - Gestaltningstävling stadsdelen Näsby 
Änr KS 2019/545 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
• Anse motionen besvarad. 

Reservationer 

Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S), 
och Dan Berger (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Kommunstyrelsens behandling 
Yrkanden 

Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S), 
och Dan Berger (S) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordförande ställer bifall till motionen mot att den anses besvarad och fin-
ner att kommunstyrelsen beslutat föreslå kommunfullmäktige att anse mo-
tionen besvarad. 

 

Sammanfattning 
Fredrik Winberg (S), Martin Hallingström (S) och Anders Tell (S) föreslår i 
en motion 2019- 05-09 att en gestaltningstävling för stadsdelen Näsby sna-
rast anordnas med utgångspunkt att stärka Näsbys möjligheter att attra-
hera såväl boende som företagande och möten.  

Ärendet återremitterades på KF 2023-10-10 till kommunstyrelsen enligt 
följande: Återremisskäl är att motionen skall ges ett sakligt svar på motio-
nens att-sats. 
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Kommunledningskontorets hänvisar även till tjänsteutlåtande 2023-08-22, 
där finns bakgrundsinformation gällande pågående arbetet på delområde 
Näsby. På delområde Näsby bor det cirka 9000 invånare som är uppdelat 
på stadsdelarna Näsby och Gamlegården.  År 2019 gällde ” FÖP Kristian-
stad 2009” där Näsby fält och Lingenäset fanns med i markanvändning. 
Den nya översiktsplanen för Kristianstad stad antogs 2021-12-14 där revi-
deringar i markanvändningen för gällande område har skett. 

Motionen gäller gestaltningstävlingen, en gestaltningstävling är i behov av 
rätt ingångsparameterar för att hålla hög och användbar kvalitet över lång 
tid, delområde Näsby kommer att byggas ut över lång tid, med målbild 
2037 enligt planeringsförutsättningarna i Översiktsplanen för staden.   

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till Kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige att 

• Anse motionen besvarad. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-03-25. 
KF beslut 2023-10-10. 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2023-08-22. 
Remiss 2019-06-04. 
Kommunfullmäktiges beslut 2019-05-14 §137. 
Motion 2019-05-09. 
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KS § 89 

Motion - Kollektivtrafikkort för alla ungdomar på 
högstadiet och gymnasiet 
Änr KS 2023/1076 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
• Avslå motionen. 

Reservationer 

Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S), 
Dan Berger (S), Mikael Persson (V), Daniél Tejera (L) och Karl Gemfeldt (C) 
reserverar sig mot beslutet enligt följande: Den samlade oppositionen  
yrkade bifall till motionen. Genom att samordna skolskjutsbehovet med  
ordinarie busstrafik är det möjligt att stärka den reguljära kollektivtrafiken 
med fler turer och kanske även fler linjer. Detta bidrar till ökad service för 
landsbygdens invånare med en kollektivtrafik som är bättre anpassad efter 
medborgarnas behov. För kommunen som helhet stärks vår attraktions-
kraft även som besöksmål, för ökad inflyttning eller förbättrade möjlighe-
ter för företagare. Genom att elever ges kollektivtrafikkort ”Ungdomskor-
tet” grundas också goda vanor för livet och antalet transporter där föräld-
rar skjutsar sina barn kors och tvärs kan minska. Detta är dessutom en åt-
gärd för att uppnå Kristianstad kommuns klimatmål om förändrad mobili-
tet där transportsektorn står för 1/3 av alla fossila utsläpp. M SD KD saknar 
den politiska viljan att utreda frågan lösningsorienterat och en ensidig be-
redning vid Barn och utbildningsförvaltningen utelämnar synergier som ett 
fortsatt arbete med framtagandet av kollektivtrafikkort för alla ungdomar 
på högstadiet och gymnasiet skulle visa på. 

Kommunstyrelsens behandling 
Yrkanden 
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Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S) 
och Dan Berger (S) yrkar, med instämmande av Mikael Persson (V), Daniél 
Tejera (L) och Karl Gemfeldt (C), bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordförande ställer bifall till motionen mot avslag och finner att kommun-
styrelsen beslutat föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Sammanfattning 

Socialdemokraterna föreslår 2023-09-08 i en motion till Kommunfullmäk-
tige att Kristianstads kommun inleder förhandlingar med Skånetrafiken i 
syfte att så många grundskoleelever som möjligt ska kunna åka med regul-
jära busslinjer och turer. Vidare föreslås att alla ungdomar på högstadiet 
och gymnasiet ges kollektivtrafikkort som gäller alla dagar i veckan och alla 
tider på dygnet, även under loven. 

Den totala kostnaden för att införa det motionen föreslår skulle uppgå till 
56 mnkr. Det finns inte medel avsatta i beslutad internbudget att bekosta 
att alla ungdomar på högstadiet och gymnasiet ges kollektivtrafikkort som 
gäller alla dagar i veckan och alla tider på dygnet, även under loven. 

Om kollektivtrafikkort skulle ges till högstadieelever behöver, förutom de 
ekonomiska, även övriga faktorer beaktas: 

o Ineffektivt resursutnyttjande av skolbussarna som fortsatt måste 
köra elever i åk F-6.  

o Den maximala väntetiden mellan skola och skolbuss om 30 min 
skulle inte gå att nå. 

o Dagens stickskjutsar skulle fortfarande behöva gå, men till en högre 
kostnad. 

o För elever boende inom kommunens glesbygder är regionbuss 
inget rimligt alternativ. 

o Viss risk för att skolsegregationen i kommunen ökar ytterligare. 

I sken av de övervägande negativa konsekvenserna och omständigheterna 
föreslår barn- och utbildningsnämnden att motionen avslås i sin helhet. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
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• Avslå motionen. 

Beslutsunderlag 

Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskotts beslut 2024-03-19 § 20 

Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande 2024-03-01 

Barnkonsekvensanalys 2024-03-01 

Motion 2023-09-08 
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KS § 90 

Initiativärende - Före detta bankhus detaljplan Arkel-
storp 
Änr KS 2024/172 

Beslut 
• Ärendet återremitteras för komplettering. 

Kommunstyrelsens behandling 
Yrkanden 

Ulrika Tollgren (S) Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S) 
och Dan Berger (S) yrkar att ärendet återremitteras för att kompletteras.  

Beslutsgång 

Ordförande föreslår att ärendet återremitteras.  

 

Sammanfattning 
Kommunledningskontoret har fört en dialog med Tekniska förvaltningen 
då det genom åren har varit svårt att hitta hyresgäster till lokalerna dels 
på grund av detaljplanens syfte, dels på grund av hyreskostnaderna som 
blir då lokalerna behöver anpassas till ny hyresgäst. Inom fastigheten 
finns även Arkelstorps bibliotek som nyttjar ca 20 % av de lokaler som 
finns inom fastigheten Oppmanna-Tollarp 1:19. Verksamhetens framtida 
rätt till lokalerna framöver kommer att säkras i ett längre och marknads-
anpassat hyresavtal innan fastigheten säljs på den öppna marknaden i dia-
log med Kultur och fritidsförvaltningen. 

Kommunledningskontoret ges i uppdrag att sälja fastigheten på öppna 
marknaden utan ändring av detaljplanen. Köpeskillingen för att sälja fas-
tigheten med befintlig detaljplan kommer att innebära ett lägre pris på 
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den öppna marknaden. Ändring av detaljplanen bör utföras av ny ägare 
så att dess intresse och användning kan tillgodoses.  

Kommunledningskontorets förslag till Kommunstyrelsen 
• Avslå initiativärendet 

• Uppdra åt Kommunledningskontoret att sälja fastigheten på öppna 
marknaden utifrån gällande detaljplan 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-04-03 

Översiktskarta 

Initiativärende 2024-01-24 
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KS § 91 

Initiativärende - Elbristen måste hanteras 
Änr KS 2024/253 

Beslut 
• Att regelbunden återredovisning av arbetet med energiomställningen 

görs till kommunstyrelsens arbetsutskott  

• Med kommunledningskontorets tjänsteutlåtande anses initiativärendet 
besvarat 

Reservationer 

Ulrika Tollgren (S), Martin Hallingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S), 
Dan Berger (S), Mikael Persson (V), Daniél Tejera (L) och Karl Gemfeldt (C) 
reserverar sig mot beslutet enligt följande:  

Liberalerna, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Centerpartiet reserve-
rar sig mot beslutet att inte bifalla initiativärendet. 

Kommunledningen behöver på ett tydligt sätt leda och samordna arbetet 
med att säkra effektbehovet i hela Kristianstads kommun på kort och lång 
sikt. Så är det inte idag vilket visade sig med all önskvärd tydlighet då Ca-
milla Palm (M) under sammanträdet inte kunde svara på vad Eons annon-
serade investering (87 mkr 2024) kommer att innebära.  Kommunled-
ningen behöver samla in och analysera fakta och skapa en tydlig handlings-
plan som vägledning för prioriteringar för kommunen, kommunala bolag 
och externa aktörer. 

Kommunstyrelsens behandling 
Yrkanden 

Daniél Tejera yrkar, med instämmande av Ulrika Tollgren (S), Martin Hal-
lingström Skoglund (S), Annelie Karlsson (S), Dan Berger (S), Mikael Pers-
son (V) och Karl Gemfeldt (C), bifall till initiativärendet. 

Beslutsgång 
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Ordförande ställer kommunledningskontorets förslag till beslut mot ovan 
yrkande om bifall till initiativärendet och finner att kommunstyrelsen be-
slutat i enlighet med kommunledningskontorets förslag till beslut.  

 

Sammanfattning 
Liberalerna föreslår i ett initiativärende att kommundirektören får i upp-
drag att analysera elförsörjningsbehovet i Kristianstads kommun, samt att 
en åtgärdsplan tas fram. För att hantera effektbristproblematik och det sti-
gande elförsörjningsbehovet behövs en bred palett av lösningar på både 
kort och lång sikt, och flera av dessa behöver genomföras i samverkan mel-
lan olika parter. Det bedrivs ett omfattande arbete i kommunkoncernen i 
nuläget, eftersom att hantera och åtgärda såväl effektbrist som stigande el-
behov är en fråga som berör alla verksamheter i koncernen. Detta arbete är 
i linje med förslagen i initiativärendet. Arbetet med redan beslutade planer 
och åtgärder behöver följas upp löpande.  

Kommunledningskontorets förslag till Kommunstyrelsen 
• Att regelbunden återredovisning av arbetet med energiomställningen 

görs till kommunstyrelsens arbetsutskott  

• Med kommunledningskontorets tjänsteutlåtande anses initiativärendet 
besvarat 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-04-17 Elbristen måste hanteras 

Initiativärende – Elbristen måste hanteras 
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KS § 92 

Initiativärende - Lokal AI-strategi 
Änr KS 2024/644 

Beslut 
• Ge kommunledningskontoret i uppdrag att bereda ärendet och åter-

komma till kommunstyrelsen. 

 

Kommunstyrelsens behandling 
Yrkanden 

Ordföranden föreslår att kommunledningskontoret ges i uppdrag att  
bereda ärendet och återkomma till kommunstyrelsen. 

 

Sammanfattning 
Liberalerna föreslår i ett initiativärende: 

I takt med den teknologiska utvecklingen spelar artificiell intelligens (AI) 
en allt viktigare roll inom olika samhällssektorer. Den nationella AI-strate-
gin som lanserades den 20 mars 2024 av AI Sweden, nationellt center för 
tillämpad AI (https://www.ai.se/), understryker vikten av att aktörer även 
på lokal nivå aktivt kraftsamlar kring AI för att skapa värde. För den offent-
liga sektorn handlar det om att med stöd av teknologi klara av att utveckla 
service och kvalitet för medborgare trots begränsade resurser och arbets-
kraftsbrist. Flera kommuner såsom Helsingborg, Jönköping och Skövde har 
redan både strategier och praktiska tillämpningar på plats. 

Syftet med detta förslag är att det skapas en övergripande plan som defini-
erar hur Kristianstads kommunkoncern kan dra nytta av AI-teknologi för 
att förbättra offentliga tjänster, öka effektiviteten inom kommunens för-
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valtningar samt identifiera och bidra till lösningar på aktuella och framtida 
problem. 

Kristianstads kommun har en digital färdplan som saknar en strategi och 
plan för användning av artificiell intelligens. Genom att implementera en 
strategi och en lokal handlingsplan för AI kan vi dra nytta av den nationella 
utvecklingen och samtidigt anpassa lokal implementering efter våra egna 
behov och prioriteringar. 

Liberalerna föreslår att kommunstyrelsen ger kommundirektören i  
uppdrag: 

 att ta fram en lokal strategi och plan för utveckling och implementering 
av artificiell intelligens för Kristianstads kommun. Planen bör inkludera 
en inventering av potentiella användningsområden för AI inom kom-
munkoncernens tjänster, samt en analys av nödvändiga investeringar i 
teknik och kompetensutveckling. 

 att upprätta en arbetsgrupp som inkluderar representanter från olika 
förvaltningar och bolag inom kommunen med ansvar 

Beslutsunderlag 
 
Initiativärende 2024-04-19 
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          Utdragsbestyrkande         Justerarens signatur 

 

KS § 93 

Fråga - Gränsdragning mellan olika förvaltningar 
som “servas” av gemensam service 
Änr KS 2024/655 

• Karl Gemfeldt (C) ställer frågan: Hur säkerställs att verksamhetsbeslut 
som fattas av skolan/ BUF i detta fall, och som berör annan förvaltnings 
verksamhet.  Förankras hos brukarna/ kunderna? Vem samordnar be-
slutet mellan förvaltningarna? Så gemensam service vet hur man skall 
förhålla sig? 

 

Ordförande och biträdande kommundirektör svarar på frågan.      
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